
Zápis z jednání pracovní skupiny komunitního plánování 

SENIOŘI  

a  

OSOBY SOCIÁLNĚ VYLOUČENÉ A SOCIÁLNÍM VYLOUČENÍM OHROŽENÉ 

konaného dne 29. 02. 2024 

v Centru aktivních seniorů F-M 

Přítomni:  dle seznamu účastníků  

Omluveni:  p. Stýskalová (Salvia), p. Žitníková  

Nepřítomni:   

Program: 

1. Sdílení témat jednotlivých pracovních skupin 

Průběh jednání: 

Přivítání všech, zejména kolegů z pracovní skupiny Osoby sociálně vyloučené a sociálním 

vyloučením ohrožené (dále PS OSV) 

Add1) 

Vedoucí PS senioři představila členům PS OSV složení PS senioři a na čem v posledním období 

pracujeme a čím se zabýváme. Následně se jednotlivě představili zástupci PS OSV.  

Vedoucí PS senioři uvedla témata, která nás zajímají a kde se naše cílové skupiny prolínají.  

Za terénní služby problematiku souhrnně představila p. Válková z Centra pečovatelské služby:  

✓ Podmínky péče na ubytovnách nejsou vhodné. (přístup do ubytovny, bariérovost 

prostředí, společná lednice, nesoukromí klientů pro os. hygienu), vnímají i rizika 

v rámci bezpečnost pracovníků. 

Následovala diskuze k této problematice. Zástupci PS OSV sdělili své zkušenosti z práce na 

ubytovnách, o příčinách bezdomovectví, o postojích lidí bez domova a jejich motivaci 

ke změně. Dále informovali o svém záměru na podzim 2024 uskutečnit monitoring nejen 

zjevných os. bez domova, ale i těch skrytých, právě na ubytovnách (kdo jsou, jak fungují, jaké 

mají podmínky pro bydlení). Dohodnuto, že součástí monitoringu bude i otázka péče terénních 

služeb, tzv. péčových. Dále informovali o svém dlouholetém cíli rekonstrukce budovy 

AD Bethel, který by pak měl být bezbariérový. 

Za pobytové služby problematiku uvedla p. Balejová z Domova sv. Jana Křtitele:  

✓ Závislosti žadatelů o pobytovou službu. 

Diskuze k této problematice: Poskytovatelé pobytových služeb vnímají, že stávající systém 

není udržitelný. Stárne populace lidí se se závislostmi a duševním onemocněním a současné 

nastavení pobytových služeb „terén nezachrání“, protože tito žadatelé nepotřebují celodenní 



péči DZR. Bylo by řešením jít cestou komunitního bydlení? K adiktologickým službám se pak 

vyjádřili zástupci Modrého kříže. Ti vnímají, že i v závislostech vnímají změnu. V poslední 

době přibývají závislosti na lécích, a to i mezi seniory. Za poslední 2 roky zaznamenali nárůst 

dotazů ohledně poskytování svých služeb v pobytových službách, ale to nemohou, protože jsou 

ambulantní služba. Dále informovali o projektu MSK, který mapoval potřebnost terénních 

adiktologických služeb. Vzhledem k tomu, že probíhal v době covidu, pobytové služby tomu 

z důvodu jiných aktuálnějších věcí nevěnovaly pozornost a projekt skončil bohužel se závěrem, 

že těchto služeb není potřeba. V současné době to vnímají jinak. 

Další diskuze se týkala zimních opatření osob bez domova. Členové PS OSV informovali, jaké 

jsou, jak jsou nastaveny. Co vnímají je otázka párů, protože služby jsou v tuto chvíli nastaveny 

pro jednotlivce. 

Poslední část diskuze se týkala potravinové pomoci. Jak funguje, kdy a kde o ni lze požádat. 

Ve Slezské diakonii má tuto službu na starosti p. Kamil Liška, 

email: sphp.vedouci@slezskadiakonie.cz, telefon +420 703 499 983. Formulář žádosti je 

přiložen k zápisu.  

Příští setkání pracovní skupiny se uskuteční 10. 04. 2024 ve 13 h v Centru aktivních seniorů.  

Zapsala: Irena Blablová 

Korekce: Petra Křibík Dominíková 

Distribuce: emailem 
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